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§ 44   

Godkännande av dagordning 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer utsänd föredragningslista. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden fastställde utsänd föredragningslista. 

 

- - - - - 
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§ 45 FRN-2023-00032 

Direktiv för kapacitetsutredning av fritid 

Beslut 
Fritidsnämnden ger kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att genomföra 
kapacitetsutredningen i enlighet med direktiv i tjänsteskrivelsen daterad 30 maj 2023 med 
följande ändringar i direktiven: 

1. Avgränsningen av geografiska områden i stycke 1d punkt 2 ändras från 4 
kommundelar till 7 kommundelar. 

2. Kapacitet per kommundel kompletteras med information om övriga aktörers utbud 
av anläggningar som främjar idrott och rörelse. 

Sammanfattning av ärendet 
I fritidsnämndens reglemente framgår att nämnden har i uppdrag att bevaka behovet av 
anläggningar och byggnader för fritidsverksamhet. Det enskilt mest omfattande och viktiga 
underlaget i det uppdraget sker genom nämndens kapacitetsutredningar. Hitintills har dessa 
genomförts ungefär var tredje år varav den senaste beslutades om 2022. Direktivets 12 
punkter anger en inramning av uppdraget och fastställer de förbättringsområden som ska ske 
i arbetet. Detta innebär bland annat att noggrant undersöka nyttjande och beläggning i både 
befintliga anläggningar och i ett framtida perspektiv upp till 10 år framåt. Utredningen ska 
vara färdigställd för godkännande i nämnden under Q4 2024, vilket innebär att den är aktuell 
till 2025 och därmed enligt liknande tidsintervall som tidigare utredningar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 30 maj 2023 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) framställde följande ändringsyrkanden:  

1. Att avgränsningen av geografiska områden i stycke 1d punkt 2 ändras från 4 
kommundelar till 7 kommundelar. 

2. Att kapacitet per kommundel kompletteras med information om övriga aktörers utbud 
av anläggningar som främjar idrott och rörelse. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde först enhetens förslag till beslut mot sitt eget ändringsyrkande (1) 
avseende stycke 1d punkt två och fann att nämnden biföll ändringsyrkandet. 
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Därefter ställde ordförande enhetens förslag till beslut mot sitt eget ändringsyrkande (2) 
avseende kompletterande information om övriga aktörers utbud och fann att nämnden biföll 
ändringsyrkandet. 

Slutligen konstaterade ordförande att nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till 
beslut med två ändringar. 

Protokollsanteckning 
Karin Teljstedt (KD), Christian Listerius (M) och Emma Eide (C) lät gemensamt 
anteckna följande: 
”Alliansen anser att det är viktigt att skapa bästa möjliga förståelse i nämnden för hur 
nyttjandet av kommunens idrotts- och fritidsanläggningar ser ut. Med ett bra underlag, så 
kan förbättringsmöjligheter identifieras och bättre beslutsunderlag tas fram. Nyttjandegraden 
i befintliga anläggningar kan både indikera problem, t.ex. om anläggningar inte används i den 
utsträckning som avsetts eller om kapacitetsbrist blir uppenbar i någon anläggning. Vi ser 
direktivet till kapacitetsutredningen som ett första steg i en process, där även en 
behovsanalys av Nackainvånarnas idrottsbehov - såväl idag som i framtiden - bör göras 
framöver. 

Alliansen verkar för bredd inom idrotten, med den övergripande målbilden att främja 
folkhälsan och rörelse. Därför lägger vi vikt vid att utredningar av detta slag ser till helheten, 
avseende såväl varierande förutsättningar i olika kommundelar som en mångfald av 
idrottsverksamheter. Även utbud som erbjuds av andra aktörer än kommunen bör vägas in.  

Alliansen tror på familjers och ungdomars förmåga att göra kloka och individuella val och 
anser att ett brett idrottsutbud med spridning över kommunen, i kombination med god 
tillgång till grönområden och en väl fungerande kollektivtrafik ger goda förutsättningar för 
invånarna att göra de val som passar var och en bäst. Vi anser inte att närhetsprincipen 
räcker som utgångspunkt, då kommunen aldrig kan erbjuda närhet till samtliga idrotter på 
alla platser. Nämnden har att förhålla sig till varierande intressen och många valmöjligheter 
och vi tycker inte att det är politikens roll att försöka styra efterfrågan. Däremot anser 
Alliansen att så många invånare som möjligt, framförallt de unga, ska kunna ta sig till det 
utbud som erbjuds inom en rimlig tid. Därför bör även tidsparametrar analyseras inom 
ramen för kapacitetsutredningen. 

Slutligen vill vi uttrycka vikten av att involvera civilsamhälle och föreningsliv i analysen och 
att använda adekvata och vedertagna beräkningsmodeller, gärna från idrottsövergripande 
organisationer som Riksidrottsförbundet. Inom Alliansen delar vi en önskan om att 
underlaget ska vara väl och brett förankrat och att det inte får en slagsida åt något håll 
genom yttre påverkan.” 
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Ella Tegsten lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
”Det är brist på idrottytor i Nacka och vi som företrädare behöver därför ett bra underlag 
när vi fattar beslut om vart och hur stora Nackas framtida anläggningar ska vara. 
Socialdemokraterna presenterade därför på sammanträdet en omfattande kravlista för 
utformningen av kapacitetsutredningen av befintliga och framtida idrottsytor. Denna 
utredning utgör grundläggande underlag för att fastställa vart det största behovet och 
kapaciteten av idrottsytor finns i Nacka kommun. Målet med kravlistan är att återgå till de 
beräkningsmodeller som användes i den tidigare kapacitetsutredningen från 2017 och att 
efterfråga ytterligare metoder för att undersöka närhetsprincipen och det framtida behovet. 
Ett av de mest betydelsefulla kraven som ställdes vid uppdateringen av kapacitetsutredningen 
2017 och 2019 var att antalet upptagningsområden för idrottsytor skulle öka från 4 till 7. 
Genom att utöka geografiskt omfång för upptagningsområdena, ser det ut som att det inte 
fanns någon påtaglig brist på idrottsytor på centrala platser i Nacka. Trots detta vittnade 
föreningslivet gång på gång om de utmaningar de mötte när det gällde att tillgodose alla barn 
i Nacka med möjligheten att idrotta. Nu glädjer det oss att meddela att vi har nått en 
överenskommelse tillsammans med majoriteten om att återgå till 7 upptagningsområden 
istället för 4. Detta kommer ge oss en bättre grund för att bedöma behovet och var det 
behövs idrottsytor i Nacka framöver.” 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
”Nackalistan tycker att det är väldigt bra att dessa kapacitetsutredningar görs. Vi tycker det. 
är viktigt att kapaciteten ökar i samband med att fler och fler invånare flyttar in. Redan i 
utgångsläget så har Nacka på många håll en kapacitetsbrist som måste byggas bort. 

Vi tycker det är bra att vi lyckades enas i nämnden kring direktiven för utredningen och ser 
fram emot att den arbetas fram. Vi skulle i samband med kapacitetsutredningen vilja se att en 
behovsutredning gjordes för att se hur stor skillnaden mellan kapacitet och behov är. Hur 
många barn och unga är det som inte kan börja med den sport som de vill för att det inte 
finns möjlighet för föreningarna att erbjuda dem plats? Hur många elitsatsande ungdomar 
måste söka sig till andra kommuner för att möjligheterna inte finns här? 

Nackalistan kommer noga följa kapacitetsutredningens framtagande framöver.” 

Arne Sköldén lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
”Angående kapacitetsutredningen vill att detta skall tas med som ett medskick till 
utredningen: 

Utredningen är viktig för att vi som politiker ska kunna ta relevanta beslut och prioritera 
investeringarna. För att kunna göra detta är det av vikt att inte bara ha en kvantitativ grund, 
utan även en mer kvalitativ. Man behöver försöka fånga de viktigaste faktorerna som 
påverkar hur aktivt en anläggning utnyttjas. 

Exempel på omständigheter runt anläggningen som har betydelse: 
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•  är anläggningen bokningsbar  

• Finns det ytor runt, och då främst fotbollsplanerna, som kan användas. Vid träning sker 
bara en mindre del av aktiviteten genom tvålagsspel på fulla ytan. Teknikträning kan lika väl 
utföras på kringliggande ytor om sådana finns, vilket ökar anläggningens flexibilitet. 

• Finns det toaletter i närheten, och är dessa tillgängliga. Det hjälper ju inte om det finns 
toaletter i en byggnad bredvid om de är låsta och ingen har eller känner till var nyckeln finns. 

• Finns det på hemmaarenan tillgång till någon form av lagerutrymme. Behovet skiftar 
mellan olika idrotter, men som exempel har fotbollsledare 15-20 bollar som man gärna 
förvarar utanför hemmet. I lokaler som delas med skolan är det ofta svårt att hitta plats för 
något som materiel.” 

Esa Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraterna: 
”Sverigedemokraterna stöder idén att kapacitetsutredningar skall styras av ett direktiv för att 
man ska kunna jämföra olika siffror från olika år, och vara säker att de är gjorda på samma 
sätt.  Det vore önskvärt att också olika kommuner kunde jämföras på samma sätt.  

Vår känsla är att kapaciteten i Stockholms län är mycket sämre än i resten av Sverige  

En mycket viktig faktor - förutom kapaciteten och hur den används - är närhetsprincipen! 
Det hjälper inte om det finns kapacitet långt borta, speciellt inte för små barn. Ändring av 
antalet områden från 4 till 7 är positivt. 

Det är dock ett faktum att det krävs aktiva föräldrar som hjälper sina små barn att börja med 
idrottandet, på samma sätt som att föräldrar har ett ansvar att lära sina barn vad är rätt och 
vad är fel.” 

 

- - - - - 
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§ 46 FRN-2023-00049 

Uppföljning av styrande dokument inom fritidsnämnden 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 23 november 2021 (KFKS 2021/322, § 177) 
att följa upp nämndernas fortsatta arbete med aktualitetsprövning, revidering och eventuellt 
upphävande av styrande dokument. Det finns fyra styrdokument som avser fritidsnämnden, 
där kommunfullmäktige är beslutsinstans. Kommunens policy för Sponsring reviderades av 
kommunfullmäktige den 20 mars 2023 och ska kvarstå oförändrad. Inga revideringar av 
fritidsnämndens reglemente eller kommunens strategi om ett drogfritt Nacka för unga 
bedöms behövas för närvarande. Avseende kommunens Fritidsstrategi behöver dokumentet 
revideras eller eventuellt upphävas. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 31 maj 2023 
Bilaga 1. Redovisning styrande dokument fritidsnämnden 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 47 FRN-2023-00044 

Motion - Hitta nya ytor till idrott i centrala Nacka (MP) 
Inkom den 24 april av Dessha Svenneborg, Lisskulla Zayane och Joel 
Lallerstedt, (MP) 
 
Beslut 
Fritidsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att Östlig förbindelse är riksintresse för kommunikation och att 
beslut om upplösning av denna inte är möjlig att göra på kommunal nivå. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete med att tillskapa nya idrottsytor 
på Sicklaön som motsvarar intentionen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun verkar för att planerna på en Östlig förbindelse läggs 
ner och markreservaten för denna upphävs. Vidare föreslås att Nacka kommun tar fram en 
ny utredning över möjliga idrottsytor på Sicklaön som inkluderar privat mark. 

Östlig förbindelse är riksintresse för kommunikation och beslut om upplösning av denna 
inte är möjlig att göra på kommunal nivå. 

Nacka kommun har sedan många år tillbaka hyrt in idrottsanläggningar från privata 
fastighetsägare runt om i kommunen. De senaste åren har kommunen på olika sätt tillskapat 
nya ytor för idrott på Sicklaön. Nya anläggningar och ytor för idrott har hyrts in av externa 
fastighetsägare samtidigt som kommunens befintliga anläggningar i området har utvecklats. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 24 maj 2023 
Bilaga 1 - Motion av Desha Svenneborg, Lisskulla Zayane och Joel Lallerstedt, (MP) 

Yrkanden 
Arne Sköldén (MP) yrkade bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordförande ställde enhetens förslag till beslut mot Arne Sköldéns yrkande och fann att 
enhetens förslag till beslut bifölls. 
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Protokollsanteckning 
Ella Tegsten lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
”Vi är positiva till att ta fram fler förslag på idrottsytor i Nacka, men vi vill heller inte 
utesluta eller prioritera bort de ytor vi föreslagit som ligger vid Sicklavallen. I Sicklaområdet 
finns det en bra yta för en 11 spelarplan på Sicklavallen samt kringliggande ytor för rörelser. 
Socialdemokraterna har vid flera tillfällen motionerat och ställt oss emot beslutet att minska 
ytan till två 7 spelarplaner. Vi har även drivit frågan om att utreda möjligheten att hyra 
utrymmen i Sicklaköpkvarter för tex kampsport och dans.” 

Arne Sköldén lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
”Högerns önskningar om en östlig förbindelse stoppar utvecklingen av många ytor i Sickla. 
Det finns flera projekt avseende 11-mannaplaner i Nacka. Det som närmast skulle förbättra 
situationen i Sickla är en anläggning vid Källtorp. Om denna kan genomföras är tveksamt i 
dagens läge. Det är därför angeläget att se över situationen i Sickla-Järla området och 
inventera vilka möjligheter som finns att utveckla. Det tillkommer ju ingen tomtmark i 
Nacka och alltmer bebyggs, så möjligheterna begränsas allt mer.  Om det inte finns någon 
möjlighet att anlägga fler större fotbollsytor, så är det något vi bör informera föreningslivet 
om. De kan då anpassa sin verksamhet och förlägga stora delar av verksamheten för aktiva 
från 13 års ålder i mer perifera stadsdelar.” 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
”Nackalistan kommer att diskutera motionen mer ingående och återkommer till 
kommunstyrelsen med ställningstagande. Däremot så instämmer vi med svaret i att-satsen 
som berör fritidsnämnden, att kommunen redan arbetar på detta sätt.” 

Esa Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraterna: 
”Sverigedemokraterna konstaterar att Östlig förbindelse är ett statligt projekt och som sådant 
inte möjligt att lägga ner inom ramen för den kommunala kompetensen. 

Östlig förbindelse är i sig en förnämlig möjlighet att lösa infarktartade problem i trafiken, 
och en nödvändighet för Storstockholms trafiksituation. Som bonus möjliggör Östlig 
förbindelse också idrottsutövares transporter till idrottsytor på ett helt nytt sätt. 

Sverigedemokraterna tillstyrker också helt motionens innehåll i fråga om behovet av att 
kommunen inventerar Nacka efter nya eller utökade idrottsytor. Närhetsprincipen, principen 
att söka minimera restiden för idrottsutövare till respektive idrottsyta, måste vara en 
ledstjärna.” 

 

- - - - - 
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§ 48 FRN-2023-00050 

Information från kultur- och fritidsdirektören samt 
fritidsenheten  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden får muntlig information om följande: 

- Pågående fastighetsprojekt under 2023. De innefattar sammanlagt 15 anläggningar 
varav 5 fotbollsplaner, 3 sporthallar, 3 simhallar, 1 ishall och 3 fritidsgårdar. 

- Ridanläggningen i Velamsund, om projektets tidsplan och nuvarande status. 

- Skuru IP, om ökande nyttjandegrad av planen som medfört bullerproblematik samt 
vidtagna åtgärder mot bakgrund av Naturvårdsverkets vägledning om buller på 
idrottsplatser.  

- Fritidsenhetens dialog med aktiva föreningar på Järlahöjden. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 49 FRN-2023-00051 

Anmälan av delegationsbeslut 
 

Inga anmälda delegationsbeslut till dagens sammanträde. 

 

- - - - - 
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§ 50 FRN-2023-00052 

Anmälningar 
 

Inga anmälningar till dagens sammanträde. 

 

- - - - - 
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§ 51   

Övriga frågor 

Beslut 
Inga övriga frågor till dagens sammanträde. 

 

- - - - - 
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